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Tolmács Község Önkormányzata Képviselő-testületének

8/2021.

JEGYZŐKÖNYVE

Készült: 2021. november 30-án 9.00 árai kezdettel megtartott képviselő-testületi ülésről

Ülés helye: Faluház tárgyaIótetme, 2657 Tolmács, Sport utca 1.

Az ülés vezetŐje: Hajnis Ferenc polgánnester

Jelen vannak: Hajnis Ferenc
Dósa Istvánné
Gyuricza Gergő

Hámon Imréné
]akus Szilvia
dr. Molnár-Fábián .-\gnes

polgármester
alpolgármester
képviselő

képviselő

képviselő

jegyző

Hainis Ferenc polgármester:
Köszöntöm a képviselőket és a jelen lévőket. n-Iegállapítom. hogy az 5 fó képviselő-testületi tagból 5 fő jelen van, így
az ülés határozatképes és azt megnyitom.
..-\. jegyzókön)",r hitelesítésére felkérem Hámori Imréné képviselő asszonyt.

A jegyzőkö'!Yll hitele!Í/ő !zeméfyére leltjava!/atot a KipviJelö-testü/et S igen !zavazattal e!fögadta.

A kipttiJeló-tesliikl a javaIo/1 módosífások/eo/ a napirendekel 5 igen szavazal/al eJ!J,hanglÍan e!fOgadta, és az alábbi napirendekel
lá'l'Jalja:

Napirend

1./ AKTUÁLIS NAPIRENDEK
1.1. Az önkormányzat 2021. évi költségvetéséről szóló 4/2021. (II. 17.) rendeletének

módosítása (elótetjes'{/ó: Hajnis terencpolgármester)
1.2. A Borsosberényi Közös Önkormányzati Hivatal 2021. évi költségvetésének módosítása

(e/óterjes'{/ó: Hajnis Ferellt'polgármester)
1.3. A 2022. évi belső ellenőrzési terv jóváhagyásáról (elótetjes'{/ó: Hajnis Ferencpolgármestet)
1.4. A Vác és Vidéke Kft. közétkeztetési ajánlatának megtárgyalása tekintettel a hatályos

veszélyhelyzeti szabályozásra (elótetjes'{/ó: Hajnis Ferencpolgármester)
1.5. a 36/2021. (XL4.) határozat visszavonása - Szóbeli elótetjes'{/és. (elótetjes'{/ó: Hajnis Ferenc

polgármester)
1.6. A képviselő-testület 2022. évi munkatervének elfogadása (elótetjes'{/ó: Hajnis Ferenc

polgármester)

2./ EGYEBEK

1./ AKTUÁLIS NAPIRENDEK
1.1. Az önkormányzat 2021. évi költségvetéséről szóló 4/2021. (II. 17.) rendeletének módosítása

Hainis Ferenc polgármester
Átolvastátok az anyagot, van-e valakinek kérdése, véleménye? Beszéltem KIárival, ha valakinek olyan kérdése van,
amit mi a jegyző asszonnyal nem tudunk megválaszolni, akkor ó telefonközelben van, nyugodtan hívhatjuk.!
Egyébként nincs benne más nagyobb módosítás. csak a pályázati pénzek bevétele, illetve kiadása, amit be kellett
tervezni. Ha átolvastátok,láttátok. hogy nem állWlk rosszul. Van-e valakinek kérdése?
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D6sa Istvánné alpolgármester
Láttam, hogy az áremelés miat! is meg kellett emelni bizonyos összegeket, azért kellett módosítani!

Ha;nis Ferenc polgármester
Igen, az építőanyag árak nagyon elszálltak, de még így is jól állunk!

Hámori Imréné képviselő

Örüljünk, hogy észszerúen gazdálkodunk!

Dósa Istvánné alpolgármester
Nem lehet mindent föJélni!

Hámori Imréné képviselő

A pályázatok önrészére is kell tarta1ékolni.

Hainis Ferenc polgármester
~fost általában 100%-05 támogatású pályázatokat írnak ki, amire azt mondom, hogy nagyon jó, de van az út, amihez
hozzá kell járulni!

G,yuricza Gergliképviselő

Az Arany János utca felújításából átcsoportosítottunk pénzt, és most látom, hogy az előirányzat megnőtt. Most
voltam ott megnézni, de nem látok lényegesebb változást!

Hainis Ferenc polgármester
~fost már csak az aszfaltozásra várunk, és teljesen fel lesz újítva.

Gyuricza GergőképviselŐ

Az lett volna a kérdésem, hogy ebbe a pénzbe már a teljes felújítás benne van?

Hainis Ferenc polgármester
Igen. Ugye a pályázatban csak az Arany János utca szerepelt, és most egy külön szerződést kötöttünk a Fűvellő utcai
áteresz felújítására is, amit önerőből kell megcsinálni. Neki is fogtak, voltam kinn ellenőrizni, hogy úgy csinálják-e,
ahogy a tervekben van, de úgy.

P6sa Istvánné alpolgármester
És az is kész lesz!

Ha;nis Ferenc polgármester
Így van!

G.vuricza Gergőképviselő

Akkor ez az állapot már a megkezdett felújítást muta~a.

Hainís Ferenc polgármester
Igen. Aszfaltos lesz az út, padkázással, mindennel együtt. Ezzel a kivitelezővel mir évek óta együtt dolgozunk.

G.vurícza Gergőképviselő

Látom még a falugondnoki buszra betervezett összeget is. Ezt megelőlegezzük?

Hamis Ferenc polgármester
Nem, ez a pénz már a számlánkon van! ~\ }'fagyar Falu Programos pénzek 5 napon belül a számlánkra kerülnek, ha
aIáírjuk a támogatási szerződést. Ez a jó a Magyar Falu Programban, nem kell megelólegezni! Meg is rendeltem a
buszt, úgy néz ki, hogy április környékén jön meg. Annak idején még hitelt is kellett fölvennünkl

Hámori Imréné képviselő

Bizony, ez így volt!

Ha;nis Ferenc polgármester
Ezért kell módosítani a költségvetést, mert ahogy ezek a pénzek megérkeztek a számlánkra, megnőtt a
költségvetésünk bevétele, aztán jövőre, ha ki kell fizetnünk ezeket a pénzeket, akkor kerül a kiadási oldalra. Meg hát
vannak még ilyen apróbb-csepróbb, kisebb dolgok, de a lényeg az, hogy jól állunk. \'an-e még valakinek kérdése?

További hOZZászólás, éstrevélel, vé/eméi!}, kérdés,javas/al nem vo/t.
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Hajnis Ferenc polgármester lezárta a napirendi téma tárgyalását, és szavazásra tette fel a kérdést: Aki elfogadja az
önkonnányzar 2021. évi költségveréséról szóló 4/2021. (11.17.) rendelet módosításáról szóló tervezete! kérem,
kézfeltartással szavazzon!

A Képviselő-testület 5 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül elfogadta és megalkotta a következő

rendeletet:

Tohnács Község Önkonnányzata képviselő-testületének10/2021. (XI.30.)
önkormányzati rendelete

az Önkormányzat 2021. évi költségvetéséröl szóló 4/2021. (II.17.) önkormányzati rendelet módosításáról

lA rel/del'l ajegyzőkóil)'v me/lékl'lét kép'sj.)

1.2. A Borsosberényi Közös Önkonnányzati Hivatal 2021. évi költségvetésének módosítása

Hainis Ferenc polgármester
Hát ez már Klári dolga.

dr. Molnár-Fábián Ágnes jegyző

Technikai dolog.

Hainis Ferenc polgármester
\'an-e valakinek észrevétele. javaslata. kérdése?

További hoZZástJi/ás, ir:(rtviltl, vé/emb!)'. kirdiJ,jauaslat Jlem voll.

Hainis Ferenc polgármester lezárta a napirend tárgyalását, és szavazásra tette fel a kérdést: aki elfogadja a közös
önkormányzati hivatal 2021. költségvetésének tervezet szerinti módosítását, kérem, kézfelt3rtással szavazzon!

A Képviselő-testület a Borsosberényi Közös Önkormányzati Hivatal 2021. évi költségvetésének módosítása

napirendet megtárgyalta. és 5 igen szavazattai, ellenszavazat és tartózkodás nélkül elfogadta és meghozta a

következő határozatot:

51/2021. (XI.30.) Képviselő-testületi határozat

Tolmács Község Onkonnányzata Képviselő-testülete a Borsosberényi Közös Önkormányzati
Hivatal 2021. évi költségvetésének módosítását 53.061.000 Ft fóösszeggel elfogadja.

A költségvetés 53.061.000 Ft fóösszegén belül a Borsosberényi Közös Önkoffi1ányzati Hivatal
kiemelt előirányzatainak összege:

}(jadások:
személyi juttatások

tiirvéllJ .f'{!rillti illetmi11J,tk
céfjullalás

Jilbi/eumijuta/om
bérell kíJJiilljUllotás
kó'f!,kedisi kóltsig tisités
'gyéb s'(!mé/yijulIatás

külső szemiIJijultatás
munkaadót terhelő járulékok
dologi kiadások

Bevételek:
működési bevétel
finanszírozási bevétel pénzmaradványból
fmanszírozási bevétel irányító szervtól
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43.022.000 Ft
32.953.253 FI,

4.350.000 Ft,
1.314.000 FI,
2.098.747 Ft,
1.320.000 Ft,

926.000 FI,
60.000 FI.

6.669.000 Ft
3.370.000 Ft

352 Ft
1.871.648 Ft

51.189.000 Ft.
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Határidő: 2021. év folyamán
Felelős: polgármester

1.3. A 2022. évi belső ellenőrzési terv jóváhagyása

812021. (XI.30.) jegyz6könyv

Ha;nis Ferenc polgármester
Ez egy szakmai dolog, minden évben kötelező elvégezni valamilyen területen a belső ellenőrzést. Kérdés, vélemény?

HoZZásZÓlás, és~vilt/, vi/emb!}, kirdis,javasla/ "em vo/J.

Ha;nis Ferenc polgármester lezárta a napirend tárgyalását, és szavazásra tette fel a kérdést: aki elfogadja az
eléterjesztett a 2022. évi belső elJenezórzési tervet, kérem, kézfeltartással szavazzon!

A Képviselő-testület a 2022. évi belső ellenőrzési terv jóváhagyása napirendet megtárgyalta, és 5 igen szavazattal,

ellenszavazat és tartózkodás nélkül elfogadta és meghozta a következő határozatot:

52/2021. (XI.30.) Képviselő-testületihatározat

Tolmács Község Önkonnányzatának Képviselő-testülete az Önkormányzat 2022. évi belső

ellenőrzési munkatervét az elóterjesztettek szerint - az Önkormányzat belső kontrollrendszere
valamint a kötelezettségvállalás szabályozása a kötelezettségvállalás rendjére vonatkozó
előírások folyamatának vizsgálata - jóváhagyja.

Határidő: 2022. év
Felelős: Jegyző

1.4. A Vác és Vidéke Kft. közétkeztetési ajánlatának megtárgyalása tekintettel a hatályos
veszélyhelyzeti szabályozásra

Hainis Ferenc polgármester
Olvastátok az előterjesztést, leírta a vállalkozó, hogy mién szeretne emelni és mennyit.

Hámori Imréné képviselő

Nem is kevés az emelés.

Ha;nis Ferenc polgánnester
Most megjelent a közlönyben, hogy az önkormányzatok nem emelhetnek díjat. Ugye?

dr. Molnár-Fábián Ágnes icgyző

Tavalyihoz hasonlóan idén is kijött a magyar közlöny, hogy nem lehet téritési díjat emelni 2022. július 30-ig. Sajnos.

Hainis Ferenc polgármester
Nyilván minden nyersanyag drágább lett. Tehát az a lényeg, hogy a rendeletben nekünk nem lehet emelni.

Dósa Istvánné alpolgánnester
A szállítás is drágább lett!

Hainis Ferenc polgármester
~finden!Jó a kapcsolatunk egyébként, korrekt ez a vállalkozó!

dr. Molnár-Fábián Ágnes jegyző

A rendeletet módosítani kell. még ha nem IS emelhetünk, mert a nyersanyag normák emelkedtek...-\zt muszáj
átvezetni a rendetben.
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Hainis Ferenc polgármester
Tehát, mi nem tudjuk az emelt összeget kiszámlázrll az étkezóknek, de a rendeletet módosítani kell

További hoZZáJ~IáJ, tJt[tlJitel. vilemb!}, kirdéJ,jolJOs!al nem voll.

Hainis Ferenc polgármester lezárta a napirend tárgyalását. és szavazásra tette fel a kérdést: aki elfogadja, hogy az
étkezés nyersanyagköltségét vezessük át a rendeletünkön, kérem, kézfeltartással szavazzon!

~-\. Képviselő-testület 5 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül elfogadta és megalkotta a következő

rendeletet:

Tolmács Község Önkonnányzata képviselő-testületének11/2021. (XI.30.)
önkonnányzati rendelete

az étkeztetés nyersanyagköltségének és térítési díjának módosításáról

lA "/idelet ajegzókOlIJv me/lékletél képesj.)

Hainis Ferenc polgármester
Most még kell eg)' határozatot hozni, hogy elfogadjuk a vállalkozó 2022. évre vonatkozó árajánlatát.

HozzástfÍlds, és:;revélel, vi/emé/ry, kirdés,javas/al nem voll.

Hainis Ferenc polgármester lezárta a napirend tárgyalását, és szavazásra tette fel a kérdést: aki elfogadja a Vác és
Vidéke Vendéglátó Nonprofit Közhasznú Kft. által benyújtott 2022. évre étkeztetési szolgáltatásra vonatkozó
árajánlatot, kérem, kézfeltartással szavazzon!

..-\ Képviselő-testület a Vác és Yidéke Kft. közétkeztetési ajánlata napirendet megtárg) alta, és 5 igen szavazattal,

ellenszavazat és tartózkodás nélkül elfogadta és meghozta a következő határozatot:

53/2021. (XI.30.) Képviselő-tesruletihatározat

Tolmács Község Önkonnányzata a 2022. évi étkeztetési szolgáJtatásra (óvodás gyennekek,
iskolás gyermekek, szociális ciszorulók és felnőnek étkeztetése) vonatkozóan 2022. január 1
jétől 2022. december 31-ig a Vác és Vidéke Vendéglátó Nonprofit Közhasznú Kft. (1158
Budapest, Bezsilla Nándor u. 2., Adószám: 23819706-2-42, Cégjegyzék szám: 01-09-354210)
vállalkozóval szerződést köt az előterjesztett vállalkozási szerződés tetvezetnek és a vállalkozó
által benyújtott árajánlatnak megfelelően.

A képviselő-testület felhatalmazza a polgánnestcrt a vállalkozási szerződés aláírására.

Határidő: 2021. december 31.
Felelős: polgármester

1.5. A 36/2021. (XIA.) határozat visszavonása

Hainis Ferenc polgármester
4~k.ik nem voltak itt az utóbbi testületi ülésen, azoknak gyorsan elmondom, hogy volt egy országos pályázat, hogya
települések rendezési tervének módosítását bizonyos összegig az állam kifizeti, amit az adóerő képességhez kötöttek.
Az utóbbi ülésen úgy döntöttünk, hogy induljunk ezen a pályázaton, de olyan rövid volt a határidő, hogy nem
rudtunk rá előkészü!ni. J övóre is lesz ilyen pályázat, ezért inkább halasszuk el. Nagyon kellett volna kapkodni, ezért
azt mondtuk, hogy most engedjük el. ,Akik régebb óta képviselők, azok tudják, hOg)' eg)' rendezési terv módosítás 3
millió forint körül volt, most 7·9 millió forintos árakon mozog ez a tervezés. Nekünk nagyon jónak mondható az
adóerő képességünk és ha tavasszal beindulnak itt kint az üzemek, meg a benzinkút nem fogunk kapni állami
támogatást! Visszatérve a határozat visszavonására. Jegyző asszonnyal átbeszéltük, és úgy gondoljuk, hogy vissza
kéne vonni a 36/2021. (XI.4.) határozatot. Tehát az idén nem indulunk, ezt a határozatot vissza kéne vonni.
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BánJad Imréné képviselő

Jó!

GYUricza Gergőképviselő

Ha ide fognak települni még gyárak, akkor nekünk az állam felé vissza kell fizetnünk?

Hainis Ferenc polgármester
Kevesebb támogatást fogunk kapni. ~fost nem kell iparuzési adót fizeini a cégeknek.

Dr. Molnár-Fábián Agnes íegyző

.-\zt az állam kompenzálja!

812021. (XI. 30.) jegyzőkönyv

Ha;nis Ferenc polgármester
Most például a közvilágításra amit kaptunk árajánlatot nagyon magas volt, azt el is engedtem, mert 19 Ft-ról 32 Ft
körüli összegről kaptuk! Ezt el is engedtem, ez az .MVM árajánlata volt! Gyorsan kértem egy árajánlatot az É~L-\SZ

tól is ötven valahány fot1ntról, íg)' gyorsan felhívtam az :.\fVM szolgáltatót, hogy adjanak ismét egy árajánlatot, mivel
az első határidóból kicsúsztam, és valami 34-35 Ft-os árajánlatot adtak másodjára. A lakosságnak nem emeltek árat,
csak az önkonnányzatoknak. Szóval így változnak a dolgok!

Tovóbbi hoz:::.ós~/ÓJ, iJt!tvile!' vi/em"!y, kirdis,jovos/at nem vo/t.

Hajnis Ferenc polgármester lezárta a napirend tárgyalását, és szavazásra tette fel a kérdést: aki egyetért azzal hogya
36/2021. (XIA.) határozatot visszavonjuk, kérem, kézfeltartással szavazzon!

A Képviselő-testület a rendezési tervhez nyújtandó pályázat benyújtása napiLendet megtárgyalta, és 5 igen

szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül elfogadta és meghozta a következő határozatot:

54/2021. (XI.30.) Képviselő-testületi határozat

Tolmács Község Önkonnányzatának Képviselő-testülete úgy határoz, hogy a Képviselő

testület 36/2021. (XlA.) határozatát visszavonja.

Határidő:

Felelős:

azonnal
Jegyző

1.6. A képviselő-testület 2022. évi munkatervének elfogadása

Hajnis Ferenc polgármester
Következik a testület 2022. évi munkatervének elfogadása..A jegyző asszony most küldte át nekem is. Körbe adjam?
Olyan lényeges nincs benne, az általános témák szerepelnek, ez egy tervezet és rudjuk, hogy ez az év folyamán
változni fog. Lényeges dolog nincs benne. Körbe adom nézzétek át!

Hámori Imréné képviselő

Januárban nem ülünk?

Hajm's Ferenc polgármester
Csak akkor, ha nagyon fontos lesz!

Dósa Istvánné alpolgármester
Azt mindig a helyzet hozza!

Dr. Molnár-Fábián .Ágnes jegyző
Szinte ugyan az, mint tavaly volt, a kötelező dolgok vannak benne! Iránymutatás nekünk is.

Hámori Imréné képviselő

Jó, köszönjük!
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Tolmács Község Önkonnányzalának képviselő-testülete

További hoZZáJ~IóJ, éJtl'tIJétel, vi/emé'!)', kirdés.javfJs/at nem /JOlI.

812021. (XI. 30.) jegyzőkőnyv

Ha;nis Ferenc polgármester lezárta a napirend tárgyalását. és szavazásra tette fel a kérdést: aki egyetért az
elóterjesztett képviseló·testület 2022. évi munkatervével. kérem, kézfelrartással szavazzon!

r\ Képviselő-testület a képviselő-testület 2022. évi munkatervének elfogadása napirendet megtárgyalta. és 5 igen

szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül elfogadta és meghozta a következő határozatot:

55/2021. (XI.30.) Képviselő-testületi határozat

Tolmács Község Önkormányzatának Képviselő-testülete a 2022. éVI munkatervet az
elótcrjcszrésben foglalt tartalommal elfogadja.

2./ EGYEBEK

Határidő:

Felelős:

azonnal
polgármester

2.1. Fúnl'írók beszerzése - Leader pályázat

Hajnis Ferenc polgármester
Hiánypótlásra érkezett felszólítás a Leader pályázatunkkal kapcsolatban. amit a fúuyírók, kis fútraktor beszerzésére
nyújtottunk be.

Takus SzilYÍa képviselő

Ágdarálót nem pályáztunk?

Hajnis Ferenc polgármester
Jó az, ami van. csak akik elvitték mondták, hogy nehézkesen működik! Gergő, ti is elvittétek!

Gyuricza Gergőképviselő

Igen, és apu azt mondta, hogy teljesen jó volt vele dolgozni.

Hajnis Ferenc polgármester
Sokan elvitték már. és azt mondták~ hogy nem jól Kölcsönözhető most is.

Takus Szi1YÍa képviselő

Kicsit jobban odafigyelhetnénk a komposztálós történetre, meg az ágdaráló házhoz vitelére. Pályázatba bele férne
még egy beszerzése?

Hajnis Ferenc polgármester
Már nem, mert csak hiánypótIásra van lehetőségünk. A hiánypótlásba bele kell írni a székhel}riinket és a hivatal
helyrajzi számár. Tehát az előző határozatban szereplő összeg rendben van, csak a rendeltetési helyet kell még bele
írni, és a helyrajzi számot.

Dr. Molnár~FáhiánAgnes jegyzŐ

Jó.

Ha;ms Ferenc polgármester
Ezt a pályázatot viszont meg kell előlegezni. }'Iinden Leader pályázat ilyen! A ruzoltószertárra is ide nyújtottuk be a
pályázatot.

További hozzóJZÓlás, éJs;revélel, vé/emé'!)'. kérdés,javas/al nem vo/I.

Hajnis Ferenc polgármester lezárta a napirend tárgyalását, és szavazásra tette fel a kérdést: aki egyetért az
előterjesztett képviselő-testület 2022. évi munkatervével, kérem, kézfeltartással szavazzon!
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~-\ Képviselő-testület a képviselő-testület 2022. évi munkatervének elfogadása napirender megtárgyalta, és 5 igen

szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül elfogadta és meghozta a következő határozatot:

56/2021. (XI.30.) Képviselő-testületi határozat

a Börzsöny Térsége Egyesület által kiírt VP6-19.2.1.-13-10-21
kódszámú Településkép megőrzése címú pályázaton való indulásról

Tolmács Község Önkormányzatának Képviselő-testülete a polgármester elóterjes2tését
elfogadja, és támogatja, hogy Tolmács Község Önkormányzata pályázatat nyújtson be a
BiirzJiilry Térsége Egyesü/et által kiírt T/P6-19.2.1.-13-fO-21 kódJzámJÍ TelepüléJkép megőrzése dmJí
fl/hívásra.

rt támogatási kérelmen szereplő fejlesztés megnevezése: Közterület karbantartását szolgáló
eszközbeszerzés
~-\ fejlesztéssel érintett ingatlan(ok): Tolmács Község Önkonnányzata, 2657 Tolmács,
Sport út 1., Tolmács 76. hrsz.
•\ Képviselő-testület a 34/2021. (X.OS.) határozatát visszavonja.

Határidő:

Felelős:

azonnal
polgármester

2.2. Kovács Géza téri járda felújítása - MFP pályázat

Ha;nis Ferenc polgármester
~-\ ~iagyar Falu Programban megnyertük a Kovács Géza téri járda felújítását, a pénz már a számlánkon van. Az
anyagköltségek annyira megemelkedtek, hogy 885.000,- Forintot hozzá kell még tenni az eddigi összeghez. Ez a
kérdés, hogy legyen ennyiért járdánk?

Hámori Imréné képviselŐ

Szerintem menjen!

Dósa Istvánné alpolgármester
Biztos, hogy jövőre sem lesz olcsóbb!

Gyuricza GergőképvÍselő

Ez a teljes járdaszakasz lenne?

Ha;nis Ferenc polgármester
Ez a Szent Lőrinc úti kereszteződéstól a Kovács Géza tér 14-tól egészen a hivatalig lenne, parkoló részek
kialakításával.

Takus Szilvia képviselő

Karácsonyra pont föl lesz szedve!

Ha;nis Ferenc polgármester
Ez most sajnos tényleg így lesz! Utána pedig nem mdja, hogy mikor mdná elkezdeni.

falcus Szilvia képviselŐ

A borház előtti részre nem pályázunk valamikor?

Ha;nis Ferenc polgármester
Most nem tudunk, mehet saját költségvetési pénzből, ha ragaszkodunk hozzá.

Dósa Istvánné alpolgármester
~Ieg lehetne hozatni a térkövet oda is, ha a járdára hozzá, és már az is meglenne, később pedig lerakatnánk. Nem?

Ha;nis Ferenc polgármester
Lehet, ki kell számolni, hogy mennyi kell és meg lehet hozatfÚ. KIárival is meg kell beszélni!
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Dr. Molnár-Fábián Ágnes jegyzŐ

Igen. mert ez már a következő költségvetést fogja terhelni!

D6sa Istvánné alpolgármester
~\z anyagot, ha most vesszük, akkor az az idei költségvetésból megy.

812021. (XI. 30) jegyz6könyv

Ha;nis Ferenc polgármester
Igen. Én nem bánom! Ha a testület úgy dönt, hogy vegyük meg oda is a térkövet az idén. akkor legyen, de akkor
önerőből kell megvenni!

D6sa Istvánné alpolgármester
Lehet, hogy januárban le is rudnák rakni!

Haim's Ferenc polgármester
.A rérkövezés időjárás függő! Nem tudjuk milyen idő lesz januárban! Bejöhet egy -20 fok, akkor nem tudják csinálni.

D6sa Istvánné alpolgármester
Az igaz.

lakus Szilvia képviselő

Nagyon csúnya az a kő, ami most előtte van!

Ha;nÍs Ferenc polgármester
Kiszámoltátok, hogy hány m2 lenne?

lakus Szilvia képviselŐ

Igen, 60 körül.

Ha;nis Ferenc polgármester
Munkadijat nem kérdeztél valakitól?

lakus Szilvia képviselŐ

Érdeklódtem, azt mondta az illetó, hogy olyan 60.000-100.000 Ft.' m2 körül.

Hajnis Ferenc polgármester
Hát akkor olyan 4-5 millió forint biztos lesz!

Dósa Istvánné alpolgármester
Kérjünk arra is egy árajánlatot. hogy tudjuk. mennyibe fog kerülni!

lakus Szilvia képviselő

Így van. és akkor tudjuk mennyi lesz!

Hajnis Ferenc polgármester
Jó. oké! l\fegbeszéltük! Rendben. ~-\kkor legyen erről egy testületi határozat. hogy 885.000.- Ft-ot biztosítunk a
térkőre, ami a Kovács Géza téren lesz lerakva.

Dr. Molnár-Fábián Ágnes jegyző

Jó, 885.000,- Ft-ot elkülönítünk még a 2021. költségvetés terhére!

Hajnis Ferenc polgármester
Igen.

További hoZZástf!ás, i!if?vitel, vilemb!]. kérdés. javaslat nem volt.

Hajnis Ferenc polgármester lezárta a napirend tárgyalását, és szavazásra tene fel a kérdést: aki egyetért azzal, hogy
a ~IFP járdaépítés pályázat kivitclezéséhez plusz forrást biztosítsunk, kérem. kézfeltartással szavazzon!

~-\ Képviselő-testület a képviseló-testület 5 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül elfogadta és

meghozta a következő határozatot:
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57/2021. (XI.30.) Képviselő-testületi határozat

812021. (X/.30.) jegyzőkönyv

Tolmács Község Önkormányzatának Képviselő-testülete úgy határoz, hogy a ~fag}'ar Falu
Program járdaépítés pályázaton elnyert összegen felül a kivitelezési munkálatokra a 2021. évi
költségvetéséból 885.000,- Ft forrást biztosit.

Határidő:

Felelős:

2.3. Óvodavezetó kérclme

azo1Ulal
polgármester

Hainis Ferenc polgármester
Az óvodavezetó kéri, hogy mint az iskolában, hadd legyen az óvodában is téli szünet. Ez azt jelenti, hogy december
22-tó12D21. december 31-ig az óvoda zárva tartana, és január 3-án kezdene az iskola és az óvoda is. Mit szól ehhez a
képviselő-testület?

Hámori Imréné képviselő

Én egyet értek vele! Úgy is nagyon sok a beteg gyerek, sokan vannak orthon szabadságon, meg tudják oldani a szülők

a gyerekek elhelyezését a szünet alatt.

Ha;nis Ferenc polgármester
Hát, iskola sem lesz, szerintem is legyen.

Hámori Imréné képviselő

És, akkor nem kell fútcni annyira az egész épületet. Az energián is lehet spórolni, én javaslom.

Ha;nis Ferenc polgármester
Most már külön is tudjuk szabályozru az iskola és az óvoda fűtését, de legyen. Le tudjuk venru 16-18 fokra. és mikor
kezdenének följebb vesszük.

Hámori Imréné képviselő
Így van!

Dósa Istvánné aJpolgánnester
Hát, meg nem is viszik azokat a gyerekeke t, akiknek iskolás testvérük van, mert úgy is otthon vannak a szülők. A
eégek is leállnak a két ünnep között. nem is dolgoznak már sehol!

Hajnis Ferenc polgármester
De, a hivatalba!

Hajnis Ferenc polgármester lezárta a napirend tárgyalását, és szavazásra tette fel a kérdést: aki egyetért azzal, hogy
az óvoda is téli szünetet tartson, mint az iskola. kérem, kézfeltartással szavazzon!

A Képviselő-testület egyhangúlag - határozathozatal nélkül - egyet ért az óvodai téli szünet alatti zárva tartással 2021.

december 22. -2021. december 31. közötti időszakban.

2.4. Évzáró közös vacsora szervezése

Hajnis Ferenc polgármester
Nem tudom, hogy mit szóltok hozzá, de december 17-én szeretnék egy közös vacsorát szervezcúl Tavalyi évben
elmaradt a covid miatt, most nem tiltja a törvény. Összejönnénk a közibe az intézményi dolgozók, közmunkások,
hivatali dolgozók, mindenki és a .Klárit is meghívnám.

Dr. Molnár-Fábián Ágnes jegyző

Hány órakor?

Hajnis Ferenc polgánnester
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Pénteki napon lenne 16.00 órától, és rendelnénk tálakat a közétkeztetési vállalkozónktól, ahogy szoktuk.

Dr. Mo/nár-Fábián Ágnes iegyző

Oké.

Dósa Istvánné a./polVnnester
Svédasztalos!

Hámori Imréné képviselŐ

Legyen.

Ha;nis Ferenc polgármester lezárta a napirend tárgyalását, és szavazásra tette fel a kérdést: aki egyetért azzal, hogy
december 17-én 16.00 órától közös vacsorát szervezzünk, kérem, kézfcltartással szavazzon!

A Képviscló~testület egyhangúlag - határozathozatal nélkül - egyetért az éV.drá közös vacsora szervezésével 2021.

december 17-én 16.00 órától, melyet a közösségi házban tartanak.

2.5. Közfoglalkoztatás

Hajnis Ferenc polgármester
Van még valakinek "Egyebek"?

Dósa Istvánné alpolgármester
Engem megkerestek, hogy nem volna-e lehetőség közmunkára, mert van egy kertész, aki nemrég költözött
Tolmácsra és nem tud elhelyezkedni. Nagyon ügyes, szorgos férfi.

Ha;nis Ferenc polgármester
Én már beszéltem vele, elég zárkózott ember, de tényleg meg lehet nézni a háza elejét, hogy szépen kikertészkedte.
Valóban nagyon rendes emberről beszélünk. Az a helyzet, hogy most mi nem tudjuk őt fölvenni közmunkára, majd
csak március l-től, amikor új engedélyt fogunk kapni, akkortóllchet igényelni a következő turnust.

Takus Szilvia képviselő

Megbízási díjjal nem lehet?

D6sa Istvánné alpolgármester
Valamit nem lehet tenni az ügyében?

Dr. MoJnár-FábiánÁgnes jegyzŐ
Egyszerűsített foglalkoztatással?

Ha;nis Ferenc polgármester
Beszélek Klárival. hogy mit tudunk tenni! Beszélek az illetővel is, hogy mit szólna hozzá?

D6sa Istvánné alpolgármester
Ért is hozzá, amit csinál.

Ha;nis Ferenc polgármester
Még azt is lehetne. hogy időseknek beajánlani metszéshez, fahasogatáshoz. Sokan keresnek segítséget. akik egyedül
élnek!

2.6. Kóborló kutya

D6sa Istvánné alpolgármester
Azt is lehet! Vagy egy kenet rendbe tenni, ha ért hozzá! Jó. Ez lett volna az egyik, van az utcánkban egy másik
problémánk is! .-\ Füvellő utca 18. szám alatt van egy harci kutya, ami nagyon sokszor az úton van. és már embert is
támadott meg! Ha nem megy arra valaki autóval, ahova be rudott a kutya elől ugrani, lehet, hogy széttépi!

II



Tolmács Község Önkormányzatának képviselő-testülete

Hámori Imréné képviselő

~-\zt a mindenit!

812021. (XI.30.) jegyzőkönyv

Hainis Ferenc polgármester
Én beszéltem az emberrel, aki ott lakik. hogy tartsák kerítésen belül! Hogy hogyan oldják meg, nem rudom!

Dósa Istvánné alpolgármester
Egy hivatalos levelet kellene írni nekik!

Dr. Molnár-Fábián .Ágnes iggyző

Igen, ez jegyzói hatáskör egyébként!

Dósa Istvánné alpolgármester
Büntetés kiszabásár kell belefoglalni!

Dr. Molnár-Fábián .Ágnes íegyzŐ

Egy ilyen kint kószáló kutya gazdájára 450.000 Ft-ot lehet kiszabni! Nem kaptam még ilyen jelzést egyébként.

D6sa Istvánné alpolgármester
Nekem most többen is szóltak, félnek a kutyától!

Dr. Molnár-Fábián .Ágnes jegyző

Rendben. irok neki hivatalos levelet!

2.7. Volt Gránit területén lévő tartályok

Hainis Ferenc polgármester
Van-e még ..Egyebek"?

Hámori Imréné képviselő

Kérdezték tőlem, hogy tudom-e. hogya volt Gránit temetén azok a fényes tartályok núk? Én először azt hittem.
hogy egy új csarnokot építenek, de t3rtályokat állítottak föl, és időnként damk is vannak ott. Mit csinálnak ott?

Hainis Ferenc polgármester
Igen. •r\ faluban azt hiszik, hogy abban valami veszélyes anyagokat (áralnak. ezért felhívtam az Erdőkémia főnökét.

aki elmondta, hogy alapanyagat fognak benne tárolni. de nem is ott! Azok a tartályok csak ideiglenesen vannak ott. át
fogják óket vinni az Erdókémiába. Onnan el fognak kerülni.

Hámori Imréné képviselő

És az alapanyag az nem veszélyes.

Dósa Istvánné alpolgármester
Szerintem ott csak veszélyes anyag van!

Hajnis Ferenc polgármester
Én azt rudom mondani, amit ó nekem mondott!

Hámori Imréné képviselő

Értem!

Hajnis Ferenc polgánnester
},!ost volt gond náluk a gyáregységben. beszorult egy keverőtartályba eID lapát és fclizzott a tartály és kijött a
katasztrófavédelem, leírták, hogy nem veszélyes anyag volt. hanem alapanyag. Nem volt mérgező gáz belőle. Ók azért
sűrűn megfordulnak itt!

Dósa Istvánné alpolgármester
De, ha az fölrobban, veszélyes is lehetett volna!

Hajnis Ferenc polgármester
Nem! Ez nem robban. nem is lángol. ez izzik. Azt mondták, hogy nem volt vészes!

Hámori Imréné képviselő

Kitelepülhetnének a falu közepéről.
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Dósa Istvánné alpolgármester
Azok nem fognak! Nem tudnák helrreállítani azt a területet. amin most vannak!

Hámori Imréné képviselő

Pedig az ipari parkban már hogy épülnek a csamokok!

Dósa Istvánné alpolgármester
~feg a benzinkút is!

812021. (XI. 30.) jegyzőkönyv

Ha;nís Ferenc polgármester
.Allitólag megvan már a benzinkút vezetóje és két váltásban a dolgozók is. Reméljük indulnak hamarosan!

Hámori Imréné képviselő
Akkor már valami alakul! Ez nem rossz!

Ha;nis Ferenc polgármester
Ha ezek beindulnak, reméljük lesz az önkormánrzatnak bevétele. Van még "Egyebek"?

2.8. Komposztáló kiépítése

fakus Szilvia képviselő

Én a komposztálóra szeretnék még visszatérni! Tudom, hogy mit gondolsz róla, de szerintem elég fontos dolog! Az
égetéses posztokból kiindulva más is úgy gondolja, hogy tök jó lenne, ha lenne egy központi komposztáló!

Hainis Ferenc polgármester
~-\ kérdésem csak az, hogy hova tennénk?

Takus Szilvia képviselő

Hol van ci hely? Hova tudnánk tenni? Ezt kell megbeszélni!

Ha;nis Ferenc polgánnester
Ismered az aggályaimat! Tele fogják hordani mindenféle hulladékkal!

[akus Szilvia képviselő

Tudom! Jó! Jogos az aggál)" de tegyünk oda egy kamerát! Működnek a kamerák?

Ha;nis Ferenc polgármester
~'fúködnekaz egész faluban!

Dósa Istvánné alpolgármester
A temetőben is?

Hajnis Ferenc polgánnester
Igen.

Dósa Istvánné alpolgármester
Oda is képesek voltak még szőnyeget is fölvinni!

Takus Szilvia képviselő

Igen, tudom! Foglalkozzunk a komposztálással, hogy ne égessenek fólöslegesen dolgokat! Ez fontos dolog. Ha valaki
avart éget, az is borzasztó környezet szennyező! Van a levegő munkacsoportnak egy nagyon jó veboldala, ahol
önkormányzatoknak ajánlanak hasznos dolgokat, hogy minek az elégetésével, mi kerül a levegőbe! Érdemes
megnézni mindenkinek! Sokkal kevesebb káros anyag kerülne a levegőbe, ha komposztálnánk!

Hámori Imréné képviselő

Abban egyetértek Szilvivcl, hogy tenni kell a környezetért, mert nagyon súlyos szennyezést okoznak az égetések.
~-likor fogjuk az embereket oda eljuttatni, hogy ne sajnálják a zsákokra a 180 Ft~ot, mert sajnálják érte a pénzt!
Rögtön azt mondják, hogy vannak települések, ahol ingyen osztogatják! Hogy tudjuk az emberek szemléletét
megváltoztatni? ..-\ tüzeléskor néha olyan büdös füstök vannak, hogy nem is tudom, mit égethetnek!

lakus Szilvia képviselő
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~~ttól. hogy bele tesznek más szemetet is ne csináljuk, hogy ne legyen! Szerintem legyen!

D6sa Istvánné alpolgármester
Jobban kell figyelni, hogy ne legyen!

Hámori Imréné képviselő

Igen.

Ha;nis Ferenc polgármester
Ki fogja figyelni elt? Ki fogja áúorgatDÍ a komposztálni valót?

D6s3 Istvánné alpolgármester
Ez a baj, hogy az emberek hajlamosak lennének mindent bele rakni!

Ha;nÍs Ferenc polgármester
Az biztos!

812021. (XI. 30.) jegyz6kOnyv

Pósa Istvánné alpolgármester
.-\zt is meg lehetne csinálni, hog)' megszabni. hogy mikor lehet oda vinni, és addig oda megy valaki felügyelni! Lehet
az eg)' bekerített terület is. hogy akármikor ne tudjanak bármit bedobálni!

Takus Szilvia képvíselő

Legyen bekerített te1ÜJet!

Hámori Imréné képviselő

És legyen időpont. amikor viheted!

Pósa Istvánné a/polgármester
Így van!

falcus Szilvia képviselő

Vagy legyen kulcsos megoldás, hog)' bejön a hivatalba a kulcsért, bedobja, visszahozza a kulcsot!

Dr. Molnár-Fábián Ágnes ;egyző

A jövő ez, amit te mondasz!

Hajnis Ferenc polgármester
A jövő az nem ez, hanem az, hogy otthon mindenkinek legyen komposzrálója!

falcus Szilvia képviselŐ

Egyébként igen! Tolmácson mindenkinek van kertje, nem hiszem el, hogy ne férjen el egy komposztáló a kertben! },li

sem égetünk el soha semmit!

Dr. Molnár-Fábián Ágnes jegyző

Ezt már beszéltük sokszor, hogy addig lehet tüzelni, amíg veszélyhelyzet van! Utána már nem lehet, mert nem az
önkormányzat döntési körébe tartozik!

Hámori Imréné képviselő

A hulladékszállitók is elviszik, csak zsákot kell venni!

fakus Szilvia képvjselő

Nem tudjuk azt megcsinálni, hogy havonta egy zsák minden házrartásnak ingyen van?

Hajnis Ferenc polgármester
Be kell tervezni a költségvetésbe és lehet!

Takus Szilvia képviselő

~-\kkor csináljuk ezt!

Hajnis Ferenc pglgánnester
Azok az önkormányzatok csinálják, akiknek sokkal nagyobb bevételük van! Én inkább ennek vagyok a hívt; mint egy
komposztálónak! Értem a lényeget! Én azt mondom, hogy 1Q-ból 8 ember nem fogja megérteni, hogy mit lehet a
komposztba bele rakni!
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lakus Szilvia képviselő

Az biztos!

Hainis Ferenc polgármester
Inkább legyen az, hogy éves szinten 5 zsákot ingyen kapnak a családok. Vagy lO-et!

Hámori Imréné képviselő

Inkább legyen 10, mert sok kell!

Ha;nis Ferenc polgármester
Tudom, hogy sok kell, de akinek nagy kertje van komposztáljon otthon!

Hámori Imréné képviselő

Igen, ez igaz!

812021. (XI.30.) jegyzőkönyv

13lmS Szilvia képviselő

.-\z emberek figyelmét egy kiadványban fel kellene lúvni erre.:\ mi feladatunk a tájékoztatás! El kell kezdeni valahol!

Dr. Molnár-Fábián .Ágnes iegyzŐ

Igen, a szemlélet formálás fontos lenne!

Hámori Imréné képviselő

Ha már 10 zsákot ingyen kap az már valamit megmozdít. Az emberek lelkére kellene hatni ezzel, hogy mennyire
fontos a környezetünk védehne!

Dósa Istvánné alpolgármester
Hátha valami beindul, ha még pénzbe is kerül!

Hajnis Ferenc polgármester
Remélem!

GYUricza Gergőképviselő

A tüzeléssel kapcsolatban elhangzott valami! Volt valami veszélyhelyzet?

Dósa Istvánné alpolgármester
Igen, volt!

Dr. Molnár-Fábián .Ágnes jegyzŐ
Régebben volt a környezetvédelmi rendeletben, hogy az önkormányzat döntése, hogy engedi~e a tüzelést. vagy nem!
A veszé1yhelyzetre tekintettel maradt még az önkonnányzatoknál a döntés - nem tudom. hogy miért ftigg össze a két
dolog, de amíg veszélyhelyzet van, addig lehet tiizelni - különben az Országgyűlés hatályon kívül helyezte. 110st már
rebesgeti, hogy ismét meghosszabbítják június 30-ig ezt a határidőt december 31-ról.

Hámori Imréné képviselő

Mi a múltkor úgy döntöttünk, hogy március 31-ig nem lehet tüzelni!

Dr. Molnár-Fábián .Ágnes jegyző

Így van! Igazad van!

HajnÍs Ferenc polgármester
De.
Hajnis Ferenc polgármester

Dósa Istvánné alpolgármester
Télen nem tüzelünk!

Gvuricza Gergőképviselő

Így van! Tilos!

Hajnis Ferenc polgármester
Ugyan ti nem voltatok itt Gergő, de azt Írtad vissza az előterjesztéshez, hogy elfogadod. November 1-től március 31
ig nem lehet tüzelni!

Dósa Istvánné alpolgármester
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Utána pedig 9.00-tóI18.00 óráig lehet.

lakus Szilvia képviselő

Igen, módosítva len ez is!

Dr. Molnár-Fábián .Ágnes iegyző

Igen! Abszolút így van!

Taku5 Szilvia képviselŐ

Egyébként én ezt támogatnám, hogy abszolút ne lehessen tüzelni!

Dr. Molnár-Fábián .Ágnes jegyző
És nem is tüzelnek egyébként?

812021. (XI.30.) jegyzőkönyv

Hainís Ferenc polgármester
Volt egy-két kihágás, de a többség betartja. Kell mondani a környezetünkben, hogy nem szabad tüzelni!

Dósa Istvánné alpolgármester
Szóluk mindenkinek, akit látunk.

Hainis Ferenc poJgánnester
Szilvi, jövőre javasolj egy helyet, hogy hova lehetne egy komposztálót tervezni.

Takus Szilvia képviselő

Mond, hogy hova lehetne?

Hajnis Ferenc polgármester
.Az önkormányzatnak van helye, ahol rndunk tiizelni. A Zarándok és a Sziluska utca közötti üres telken, on lehetne.
~Iost ott szoktunk tüzelni.

lakus Szilvia képviselő

És pont mi miért nem mutanmk példát? ~liért nem ágdarálózzuk le a gallyakat és komposztáljuk? Iszonyat
igénytelen, és van ágdarálónk!

Hámori Imréné képviselő

IgazI

Dósa Istvánné alpolgármester
Szerintem olyan helyre kellene rakni, ahol van kamera, és az visszatartó erő tudna lenni! Nem hordanának bele,
mindenhonnan, bánnit!

Ha;nis Ferenc poJgánnester
Akkor mondjatok valami más területet!

lalrus Szilvia képviselő

Itt volna jó a hivatal közelében, amit szemmel tudnánk tartani. Lehet, hogy jó lenne kettó darab ágdaráló. Ennek a
lehetóségét is adjuk meg! Szerintem nagyon sokan nem tudják, hogy az ágdarálót el lehet vinni! Ennek van
bérletidija?

Ha;nis Ferenc polgármester
Nincs!

Jairus Szilvia képviselő

Akkor ez legyen valamilyen szórólapon közzétéve, hogy el lehet vinni!

Ha;nis Ferenc polgármester
~-\zt javaslom, hogy találd ki, mi legyen aszórólapon, javasolj egy helyet a komposztáláshoz, és januárban va!,'y
februárban visszatérünk erre a témára. Azt is gondold ki, hogy hány köbméteres komposztálót építsünk, és akkor
meg tudjuk vitatni! .\kkor meg tudjuk beszélni!

Takus Szilvia képviselő

Jó.

Ha;nis Ferenc polgármester
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~-\zt vedd számba, hogyadolgozóinknak nyáron nem sok idejük lesz a komposzttal foglalkozni, hiszen azzal munka
van, nekik meg ftivet kell vágni!

Takus Szilvia képviselő

Nyilván! Én még azt szeretném kémi határozottan, hogy azt a kupacol, ami a Zarándok és a Sziluska utca közötti
üres telken van, legyen le ágdarálózva, és ne elégetve!

Hámori Imréné képviselő

De nem is lehet égetni!

fakus Szilvia képviselő

Gondolom márciusig kivámák, és utána égetnék el! Igénytelen az a terület!

Hámori Imréné képviselő

Ja!

Ha;nis Ferenc polgármester
Jó, ledarálják!

Dósa Istvánné alpolgármester
Hó még nincs, le tudják darálni.

Ha;nis Ferenc polgármester
Van még "Egyebek"?

Dósa Istvánné alpolgármester
Hozzám érkezett egy olyan kérdés, hogy nem lehetne valamilyen korlátozó táblát kihelyezni a főút, mert a kamionok
tönkre fogják tenni az utat? Jönnek be mint az őrültek! ~lit lehet tenni?

Ha;nis Ferenc polgármester
Ez már nagyon sokszor fólmeriild A közút kezelésében van és ők nem hajlandók k.irakni a 40-es táblát, mert az út jó
minőségű és 50-nel lehet közlekedni! Ezt már lejátszottuk párszor!

Dósa Istvánné alpolgármester
És, ha bizonyos tonnán fölül van, akkor scm lehet kitenni, hogy lassabban menjen?

Ha;nís Ferenc polgármester
Azt mondták, hogy hiába teszik ki, 50-nel fognak menni. ez már két évvel ezelőtt lezongoráztuk! Amikor elkészült az
útfeljújítás. akkor merült föl a lakókban az, hogy kellene oda is fekvőrendőr. de ez egy állaITÚ út, mi ott nem
csinálhatunk semmit a hozzájárulásuk nélkül! Hivatalos levélben leirták, hogy nem tesznek ki korlátozó táblát!

Dósa IstVánné alpolgármester
Ez elég baj!

Hámori Imréné képviselő

Sok a kamion valóban!

Ha;nis Ferenc polgármester
A buszokkal is baj van. erre azt mondta a Volánbusz. hogy fel kell írni a busz rendszámát, hogy mi történt, hogy
történt, és beszélnek a sofőrrel, hogy melyik ment gyorsan! Próbáltunk a közúttal ez ügyben tárgyalni, de nem
működik!

lakus Szilvia képviselő

És, ha még egyszer megpróbáljuk? },legindokoljuk, hogy tönkre megy az utunk?

Ha;nis Ferenc polgármester
.Az az ó útjuk! Nem érdekli óket! Nem tesznek ki korlátozó táblát!

Dr. Molnár-Fábián Agnes ;egyző

Tényleg nem érdekli őket!

DÓsa Istvánné alpolgármester
.-\kkor Rétságon miért tudnak kirakni kettó 30-as táblát? Ott indokolt?

17



Tolmács Község Önkonnányzatának képvise/ő-testűlele

Ha;nís Ferenc polgármester
Azért az, csak a 2-es számú főút!

Hámori Imréné képviselŐ

Úgy se mennek azok 30-al!

8/2021. (XI. 30.) jegyzőkönyv

Ha;nis Ferenc polgármester
In is volt már kint 40-es tábla! Nem tartották be! Ha valaki kérdezi nyugodtan lehet mondani, hogy próbálkoztunk,
de nem sikerült.

Dósa Istvánné alpolgármester
Már volt, aki azt mondta, hogy aláírást gyújtenek!

Dr. Molnár-Fábián Ágnes jegyző

~-\nnak lehet, hogy nagyobb ereje van!

lakus Szilvia képviselő

Egyébként lehet!

Hajnis Ferenc polgármester
Sót, még az önkormányzat is ír mellé, akkor lehet, hogy elérünk valamit! ~-\z zavar engem is, hogy sétálok az
unokámmal, és 60-70-nel elsuhan mellettünk egy nagy gépjánnű!

Takus Szilvia képviselŐ

Igen!

D6sa Istvánné alpolgármester
Gondolom. hogy ah meg ott lakik annak sem lehet jó, hogy mozog a háza!

Hámori Imréné képviselő

Így van!

Ha;nis Ferenc polgármester
Az aláírásokat hozzák be, és megpróbáljuk megoldani az ügyet!

2.9. A Polgármester 202!. évi munkájának jutalmazása

Dósa Istvánné alpolgármester
Van még egy valami, amit szeretnék előterjeszteni,ez pedig nem más, mint a polgánnesterünk 2021. évi munkájának
jutahnazása. Azt gondolom, hogy a 2021. évi munkájának elismeréseként, mindenképpen megérdemli a jutalmat.
Kérdezem képviselő-társaimat,hogy egyetértetek-e, illetve mekkora legyen ez az összeg?

Hámon' Imréné képviselő

Egyetértek. Polgármesteriinknek jár az elismerés, én azt javaslom, hogy egy havi illetménynek megfelelő összeggel
jutalmazzuk.

További hozzá.rifilás, éso/twle/' véleméll)I, kirdés,javallolllem voll.

Ha;nís Ferenc polgármester
Ha további hozzászólás nincs, akkor lezárom a napirend tárgyalását, egyúttal bejelenrem személyes érintettségemet és
hogy a szavazásban nem kívánok résztvenni. Kérem, aki egyetért, hogy a polgármester egy havi illetménynek
megfelelő összegű jutalomban részesüljön, kézfeltartással szavazzon.

A Képviselő-testület 4 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül elfogadta és meghozta a következő

határozatot:

58/2021. (XI.30.) Képviselő-testületi határozat

Tolmács Község Önkormányzatának Képviselő-testületeHajnis Ferenc főállású polgármester
2021. évben végzett munkáját kiválónak értékeli, melynek elismeréseként egy havi illetménynek
megfelelő pénzjutalomban részesíti
.-\ Képviselő-testület megbízza a jegyzőt, hogy intézkedjen a megállapított jutalom kifizetésről.

!8



Tolmács Község Önkonnányzatának képviselő-testülete 812021. (X/.30.) jegyzőkönyv

Határidő:

Felelős:

2021. november 30.
Jegyző

További napirend nem volt, a polgármester megköszönte a jelenlétet és az ülést lezárta.

K.mJ.

.-\ jegyzőkönyv hiteles.

dr. Molnár-Fábián Agnes
Jegyző

1{l9~~ LLJ
Hámori Imréné

képviselő
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